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  Hiába a folyamatos tájékoztatás, a szeletív hulladékgyűjtés pécsi
lehetőségei, ennek ellenére sok az illegális lerakóhely. Emellett a mintegy
kétszáz hulladékgyűjtő szigetet sem használja mindenki a rendeltetésének
megfelelően (képünk a pécsi toronyháznál készült). Hamarosan egyre több
helyen veszik majd vissza az üvegpalackok mellett a műanyagokat, meg a
fémeket is, de ettől senki sem várhat áttörést. A piacok végképp nem
rendeződnek át attól, ha országosan, mintegy 1500 helyen kötelező lesz
visszavenni a csomagolóanyagokat.   

Jelenleg a helyzet ugyan átlátható, ám cseppet sem egyértelmű. Egyes
nagyáruházak – talán a minimális haszon reményében is – visszaváltják az
üvegeket, meg a PET-palackként ismert folyadéktárolókat. Egyéni szinten
sokat nem lehet belőle keresni, jobbára a hajléktalanok számára nyújthat a
tevékenység némi pénzforrást. 

Miközben például Pécsett, a BIOKOM Nonprofit Kft. foglalkozik szervezett
keretek között, a hulladékok szakszerű válogatásával. Ehhez műanyag
konténereket alkalmaznak, ahol azért az oda termékeket hordó polgárok
felelős hozzáállására is számítanak. Mert ha ez nem így történne, akkor az
egésznek sok értelme sem lenne. A cég azonban, a felmerülő költségeire
való tekintettel, konkrétan az embereknek nem fizet egy fillért sem a
szívességükért. Amiből amúgy is nehéz lenne meggazdagodni, csekély
volumenben.

Ehhez jönne most, illetve hamarosan, Magyar Értékes Hulladék Kezelők
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Közhasznú Egyesülete (MÉHKE) kezdeményezése. A szervezet –
munkahelyteremtő célzattal is – szeretne létrehozni öt regionális
hulladékkezelő központot. Minden egyes egységben 350-350 fő
foglakoztatását biztosíthatja, amennyiben tényleg létrejön.

Az érintettek ennek ellenére, egymást nem tekintik konkurenciának.
Pontosabban, a hosszú évek óta a szektorban lévő pécsi cég nem fél a
változásoktól. A MÉHKE új szereplőnek számít a placcon, nyilván
bátorsággal felruházva. Hiszen félelemmel nem nagyon lehetne
bejelentkezni, ezen ügyben.

Akik eddig is aprópénzt találtak a hasonló munkából, azokat végképp nem
érdekli az átalakulás. Mert attól nekik, vélhetően nem jut kevesebb darab
fém sörös doboz. Hiszen, akik eddig nem szedték össze a szemétnek hitt
portékát, ezután sem teszik majd meg helyettük.

Ha szerencsénk lesz, legfeljebb tisztábbá válik a környezetünk. Amivel
tulajdonképpen a többség még jól is járhat!   

 2 / 2


